
országgyűlési képviselők

arCméJrysZ i.

2013 , '.. ,p 1 u.

Írásbeli kérdés

Kövér Lászlónak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i
kérdést kívánunk intézni a Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a
tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Milyen felelős intézkedések kerültek meghozatalra a tárca részéről az átláthatatlan

tulajdonosi struktúrájú szervezetekkel megkötött támogatási szerződések megszüntetésével,

illetve a jogellenesen kifizetett források visszakövetelése érdekében? ”

Abenyújtottkérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Az átláthatatlan tulajdonosi szerkezetű szervezetekkel megkötött támogatási szerződésekkel ,
illetve az ezen jogviszonyok alapján folyósított támogatásokkal kapcsolatosan els ő ízben
folyó év február 13 . napján (x/9998 . számon) fordultunk önhöz felvilágosításért.

Az eltelt időszak folyamán két üdvözlendő intézkedés is született — ilyennek értékeljük a tárc a
bejelentését, amely szerint folyó év április végét ől vizsgálja a pályázók tulajdonosi hátterét ,
illetve a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség vezet őjének törvénytelenségeket beismerő távozását
is — azonban azt gondoljuk, hogy az elmúlt másfél év súlyosan törvénysértő gyakorlatábó l
eredő káros következmények mielőbbi reparációra szorulnak . A jogorvoslati lehetőségektő l a
fennálló pénzügyi érdeksérelem potenciális kockázata folytán nyilvánvalóan nem lehetséges.

Önmagában abból a tényből adódóan, hogy Tisztelt Miniszter Asszony a legels ő kérdésünk
megfogalmazása óta eltelt három hónap elteltével sem tud érdemi választ adni a támogatásban
részesült személyek kilétére, kellő alappal feltételezhetjük, hogy a szóban forgó szervezetek
nem csak a széles körű közvélemény és a mi számunkra, hanem a támogatások biztosításáér t
és felhasználásáért felelős szaktárca számára is teljességgel átláthatatlanok .

Miután mára több mint 35 Milliárd forint összegű támogatásról igazolódott be, hogy a
vonatkozó és már több ízben bemutatott törvényi tilalmak ellenére átláthatatlan szervezethe z
kerültek, indokolt annak a kérdéskörnek az áttekintése, hogy mit tett a Tárca az elmúlt negyed



év során, a jogosulatlan igénybevétellel kapcsolatos szükségszer ű jogkővetkezmények
kiváltása érdekében, különösen annak fényében, hogy a rendelkezésre álló eszközökke l
kapcsolatosan — amint az Tisztelt Miniszter Asszony megel őző válaszából kiderül — a tárca i s
kellő ismerettel rendelkezik .

Kérdezzük tehát Tisztelt Miniszter Asszonyt, — figyelembe véve egyúttal „ a
büntetőeljárásról” szóló 1998 . évi XIX. törvény 171 . § (2) bekezdésében — foglalt
feljelentési kötelezettségét is — hogy kezdeményezte-e a büntetőjogi felelősségre
vonását mindazon általunk beazonosított kedvezményezetteknek, amelyekről kiderült,
hogy a pályázati eljárás során a szervezetükre vonatkozó átláthatósággal kapcsolatosan
valótlan tartalmú nyilatkozatot tettek?

II. Sor került-e az egyes támogatási szerződésekben meghatározott, és a
kedvezményezettek által nyújtott biztosítékok haladéktalan és maradéktala n
érvényesítésére?

III. Intézkedett-e Tisztelt Miniszter Asszony az érintett kedvezményezettekkel fennáll ó
támogatási szerződésektő l való azonnali elállás érdekében?

Jóllehet magunk sem gondolnánk, hogy bármelyik kérdésünkre a válasz nemleges lenne,
azonban abban a nem várt esetben, ha a szükséges intézkedések valamelyike is elmarad t
volna, várjuk Tisztelt Miniszter Asszony tájékoztatását az esetleges újabb mulasztások
okaival kapcsolatosan.

Mindenre kiterjedő szíves válaszát előre is köszönjük és várjuk !

Budapest, 2013 . május 10 .

Tisztelettel :
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